
gADA '.~'S< ,~.:' 'II i. nMIANKACH
Ui. :.;?::l.i::;;Ka 115
O:;,{rli tomianki

Stanowisko Rady Miejskiej w tomiankach z dnia 20 marca 2012 r.

do uchwaty w sprawie przystClpienia Gminy tomianki do realizacji programu

Jak wynika z zapis6w Programu opracowanego przez MSiT, gt6wnymi celami w 2012 r. Sq: udost~pnienie

dzieciom i mtodzieiy nowoczesnej infrastruktury sportowej wptywajqcej na aktywny rozw6j fizyczny pod

okiem trenera - animatora oraz popularyzacja aktywnego stylu iycia, a wi~c rodzinnych zawod6w

sportowych, weekend6w ze sportem i turystykq.

Boiska budowane Sq wedtug jednolitych zatoien funkcjonalno-uiytkowych. Zakres rzeczowy

przedsi~wzi~cia obejmuje budow~ dwoch o5wietlonych i ogrodzonych boisk ze sztucznq

nawierzchniq: pitkarskiego i wielofunkcyjnego (przeznaczonego do koszykowki i siatkowki, a w

wariancie rozszerzonym do gry w pitk~ r~cznq i koszykowk~ oraz do tenisa i siatkowki) wraz z

zapleczem sanitarno-szatniowym, a takie wewn~trznych ciqgow komunikacyjnych i instalacji oraz

niezb~dnych przytqczy do sieci zewn~trznych.

adaptacji do miejscowych warunkow przez uprawnionego projektanta) oraz wzorcowq

dokumentacj~ niezb~dnq do przeprowadzenia post~powania 0 udzielenie zamowienia

publicznego na wykonanie boisk. Koszt adaptacji projektu do warunkow lokalnych oraz koszt

wprowadzenia uzgodnionych z MSiT odst~pstw od projektu pokrywa inwestor, czyli gmina.

Finansowanie inwestycji do 2011 roku podzielone byto pomi~dzy budiet panstwa (do 333 tys. zt),

wojew6dztwa (do 333 tys. zt) oraz jednostk~ samorzqdu terytorialnego (finansowanie pozostatej cz~sci

inwestycji). W 2012 roku finansowanie zewn~trzne, zgodnie z informacjami wskazanymi w uzasadnieniu

do uchwaty, ma ulec znaCZqcemu zmniejszeniu co wymusza zwi~kszenie srodk6w, jakie Gmina musi

- przy ul. Szkolnej - na terenie Szkoty Podstawowej nr 1 - obiekt wybudowany w ramach budietu 2011 r.,

oddanie do uiytku zaplanowano na rok 2012.



Kaidy z nich powinien bye wykorzystywany zgodnie z zasadami Programu ale jednoczesnie powinien

uwzgl~dniac potrzeby mieszkancow gminy. I tak, boiska przy ul. Wislanej scisle odwzorowujq funkcje

okreslone przez Ministerstwo, czyli skupiajq si~ na udost~pnianiu ogotowi mieszkancow nowoczesnej

infrastruktury dla rozwijania aktywnosci sportowej. Obiekt jest dost~pny od godzin porannych do

wieczornych, od wiosny do jesieni, oswietlony, dozorowany.

Drugi obiekt, wybudowany na przetomie 2011 i 2012 r. na terenie boiska sportowego zlokalizowanego

przy Szkole Podstawowej nr 1 - najwi~kszej szkole w tomiankach (896 uczniow/36 oddziatow w roku

szkolnym 2011/2012). Zatoieniem dla budowy tego obiektu byta - w gtownej mierze - poprawa stanu

szkolnego boiska sportowego, umoiliwienie uczniom korzystania z boiska w sposob bezpieczny i

dozorowany, prowadzenie zaj~c wychowania fizycznego oraz - w dalszej kolejnosci - umoiliwienie

ogotowi mieszkancow korzystanie z nowej infrastruktury sportowej. Obiekt nie zostat jeszcze oddany do

uiytkowania, wqtpliwosci budzi usytuowanie furtki wejsciowej na teren boisk, uniemoiliwiajqce uczniom

szkoty korzystanie z nich w sposob bezpieczny. Zgodnie z informacjami przekazanymi 7 lutego przez

burmistrza radnym Komisji Spotecznej, furtka od strony szkoty ma zostac niebawem wybudowana. Nie

wiadomo jednak kiedy to nastqpi.

Przedmiotem uchwaty jest podj~cie przez Rad~ MiejskCl decyzji 0 przystClpieniu do budowy kompleksu

Orlik zlokalizowanego przy Szkole Podstawowej w Dziekanowie Polskim (w roku szkolnym 2011/2012

109 uczniow w 7 oddziatach). W szkole nie ma sali gimnastycznej ani boiska sportowego. Uczniowie

cwiczq na korytarzu lub na placu szkolnym. Ponadto na terenie sotectwa ani w sqsiadujqcych sotectwach

gminy nie ma obiektow, ktore umoiliwiatyby rozwoj aktywnosci fizycznej czy integracji mieszkancow.

Dlatego idea wybudowania obiektu sportowego, ktory umoiliwitby prowadzenie zaj~c wychowania

fizycznego przez catv rok szkolny oraz bytby miejscem spotkan mieszkancow jest waina i nie budzi

iadnych wCltpliwosci.

Jednak w zwiqzku ze zmianq zasad finansowania i moiliwosciq znaczqcego zmniejszenie srodkow, jakie na

Program przeznaczy samorzqd Wojewodztwa Mazowieckiego, naleiy zastanowic si~, czy wtasnie boiska

typu Orlik Sq optymalnym rozwiqzaniem dla Szkoty Podstawowej w Dziekanowie Polskim. Radni Komisji

Spotecznej na spotkaniu dnia 13 marca br. zastanawiali si~ czy dla szkoty, ktora funkcjonuje catv rok,

boisko otwarte jest rozwiqzaniem najlepszym a wydatkowanie okoto 860 tys. zt. na tego typu inwestycj~

ze swiadomosciq koniecznosci przeznaczenia rokrocznie okoto 70 tys. na jej funkcjonowanie (zgodnie z

informacjami wydatkach ponoszonych rocznie na obiekt przy ul. Wislanej), jest rozwiqzaniem

racjonalnym. Dlatego Komisja zwrocita si~ z wnioskiem do burmistrza 0 przygotowanie analizy

alternatywnych moiliwosci wykorzystania srodkow, jakie Gmina musiataby wyasygnowac na budow~

Orlika, na budow~ boiska ale poza programem IIMoje Boisko - Orlik 2012", w innej technologii i

wymiarach, z moiliwosciq przykrycia/zadaszenia w przysztosci lub od razu podczas budowy.



Komisja prosita 0 przekazanie ewentualnych moiliwosci i koszt6w takich inwestycji ze szczeg61nym

uwzgl~dnieniem potrzeb dzieci ucz~szczajqcych do szkoty podstawowej w Dziekanowie Polskim.

Wniosek ten wynika z obserwacji inwestycji realizowanych w innych gminach, w kt6rych wykorzystuje si~

np. technologi~ budowy boisk wielkosci boiska wielofunkcyjnego projektu Orlik, z halq pneumatycznq

(tzw. balonem) wyposaionq w oswietlenie i system grzewczy. Takie rozwiqzania kosztowo Sq zbieine z

srodkami, kt6ra Gmina b~dzie musiata przeznaczye na wsp6tfinansowanie boiska w ramach Programu

Orlik, a jednoczesnie umoiliwiajq wykorzystanie obiektu przez catv rok, nawet podczas opad6w deszczu i

w czasie zimy, nie wymagajq zatrudnienia odr~bnej osoby - animatora, umoiliwiajq takie szkole

prowadzenie dziatalnosci cz~sciowo odptatnej poprzez wynajmowanie powierzchni i przeznaczanie tak

uzyskanych srodk6w na dziatalnose szkoty. Minusem tego rozwiqzania jest mniejsza powierzchnia czyli

ograniczenie do jednego boiska oraz trudna do oszacowania trwatose zadaszenia obiektu.

Zdaniem radnych naleiqcych do Komisji Spotecznej, niezaleinie od decyzji w sprawie ztoienia wniosku 0

dofinansowanie dla Programu "Moje boisko - Orlik 2012", naleiy powainie zastanowie si~ nad tym, kt6re

z przywotanych tu rozwiqzan jest - przede wszystkim dla szkoty i uczqcych si~ w niej dzieci a takie dla

spotecznosci lokalnej, najlepszym rozwiqzaniem umoiliwiajqcym racjonalne wykorzystanie srodk6w, kt6re

muszq zostae zaplanowane w budiecie Gminy tomianki.

PodsumowujClC: Komisja Spoteczna projekt uchwaty przedstawiony przez burmistrza zaopiniowata

POZYTYWNIE (7 os6b gtosowato za pozytywnCl opiniCl, dwie osoby wstrzymaty si~ od gtosu).

Jednoczesnie, biorqc pod uwag~ dtugi czas od ztoienia wniosku 0 dofinansowanie do Programu "Moje

boisko - Orlik 2012" w edycji 2012 roku do momentu rozstrzygni~cia konkursu i ostatecznego podpisania

umowy, radni - cztonkowie Komisji Spotecznej, wnioskujg do burmistrza 0 ponowne rozwaienie i

przeanalizowanie moiliwosci przeznaczenia srodk6w, jakie Gmina musi zarezerwowae w budiecie na

budowe Orlika. na budowe obiektu sportowego, kt6ry m6gtby bye wykorzystywany przez szkote oraz

mieszkanc6w niezaleinie od pogody. przez catv rok i skorzystanie z doswiadczen innych samorzgd6w,

kt6re wprowadzity opisane wyiej rozwigzania na swoim terenie.


